
 

Årsberetning for skolebestyrelsesarbejdet 2022-23 

Dette skoleår bød på en stor udskiftning i skolebestyrelsen. Vi er lagt fra land med en næsten helt ny og 

frisk bestyrelse, som er kommet godt i gang med arbejdet. De seneste år har der været meget fokus på 

sammenlægningen af de tre afdelinger, og så kom Covid, som også bød på nye udfordringer for skolen.  

Men NU er der ved at være godt styr på både samarbejde, retningslinjer og fælles kultur på de tre 

matrikler, som udgør vores fælles Trekløverskole. Der vil i år blive præsenteret et fælles årshjul for 

traditioner på skolen, så vi alle kan se de mange fælles aktiviteter, som fast foregår i løbet af året.  

Vi har også arbejdet med at få lavet en fælles introduktions/informationsfolder til forældrene, som 

indeholder både praktiske informationer, vejledning og forventninger mellem skole og hjem. Den er 

udleveret nogle steder, men er stadig under udvikling, så vi håber at have den klar i løbet af dette skoleår.  

Et af de mere tunge punkter var de store nedskæringer på skoleområdet, som vi lagde ud med i august 

2022, og efterfølgende de yderligere nedskæringer der blev varslet i foråret 2023. Vi har arbejdet med at 

lave høringssvar, og vi er gået i samarbejde med de andre skolebestyrelser i kommunen, i et 

formandsfællesskab. Det gør, at vi står stærkere med fælles front og kan trække på flere ressourcer i 

forhold til at lave grundige høringssvar, følge op og lægge pres på politikerne. Der er desværre ikke nogen 

vej udenom, at der skal spares. Heldigvis står Trekløverskolen godt økonomisk på trods af nedskæringer, og 

vi er ikke så hårdt ramt som mindre skoler.  

Et andet stort punkt i år blev arbejdet med at lave principper for skolens arbejde. Der manglede en del af 

de lovpligtige principper for skolen, så vi besluttede at bruge de gode ”templates” som foreningen Skole og 

Forældre har for principper, tilrette dem og sikre at vi havde alt lovpligtigt på plads. Principperne kan 

findes på skolens hjemmeside, hvis I skulle være nysgerrige. Det er hensigten at genbesøge og opdatere 

dem, når vi er færdig med de to sidste principper som vi har planlagt at arbejde med i kommende skoleår. 

Det er to meget vigtige emner, som handler om Trivsel og Kontakt mellem skole og hjem.  

Vi er allerede lagt godt fra land med emnet Trivsel, hvor vi har fået indblik i lærernes arbejde med emnet i 

hverdagen på de tre matrikler, hørt hvordan ledelsen arbejder med både trivsel og mistrivsel, og desuden 

har forældrerepræsentanterne været til en hel dags seminar om, hvordan man arbejder med bedre trivsel i 

et samarbejde mellem skole og forældre. Vi fortsætter dette skoleår med at kigge på både fællesskaberne i 

skolen, elevernes perspektiv på hvad der skaber trivsel, og så skulle vi gerne lande med et godt, fælles 

princip om, hvordan vi sikrer bedst mulig trivsel for alle på hele Trekløverskolen.  

I forlængelse af dette har vi også en ambition om at fokusere på trivselsrådene ude i de enkelte klasser i år. 

Der er blevet udarbejdet en folder med ideer til gode og overskuelige klassearrangementer, som vi håber 

kan gøre det nemmere for trivselsrådene at få afholdt de fælles arrangementer, der er så vigtige for 



klassens fælles trivsel. Vi ser meget gerne, at denne folder løbende opdateres med gode ideer fra jer 

forældre.  

Vi ønsker i det hele taget, at få mere kontakt ud i de enkelte klassers forældregrupper, og vi arbejder for at 

være mere synlige og tilgængelige som forældrerepræsentanter i skolebestyrelsen. Vi tror på, at den gode 

kontakt og kommunikation er basis for at vi kan gøre vores arbejde bedst muligt som skolebestyrelse. Så 

der er meget spændende at gå i gang med! Vi glæder os, og kan endda byde to nye 

forældrerepræsentanter med til dette arbejde. Der er valg 3/10 2023 kl 17-18, hvor vi håber at få to nye 

forældre med, så vi igen er 8. 

Sidste punkt til året der gik er, at Kewin stoppede som skoleleder, hvilket blev meldt ud lige inden 

sommerferien. Det er vi selvfølgelige kede af, men håber alt det bedste for ham på Dybkærskolen.  

Vi er i gang med ansættelsesprocessen og håber at der kommer ny skoleleder senest 1/12. Det kommer 

derfor også til at fylde i skolebestyrelsens arbejde det kommende semester. Vi har heldigvis ”lånt” Peter 

fra Skægkærskolen, og ser frem til et godt samarbejde med ham de næste måneder. 

Formand for skolebestyrelsen 

Sigrid Cecilie Juel Hansen (Sice)  

Herunder er uddrag af punkterne for årets møder. De fulde referater kan findes på skolens hjemmeside.  

Årshjul til skolebestyrelsesarbejdet 2022-23 

Måned Skal punkter Planlagte andre punkter 

24. August Høringssvar budget 1. Konstituering af ny bestyrelse 
2. Generel orientering 
3. Hvad er skolebestyrelsens arbejde (introduktion) 
4. Trekløverskolens økonomi og budget (oplæg og info) 
5. Høringssvar (fælles dialog og valg af arbejdsgrupper) 

September Skolebestyrelseskursus 
(Deltog: Kewin, Nikolaj, 
Line og Sice) 

 

3. oktober  1. Introduktion af nye medlemmer 
2. Tilbagemelding fra skolebestyrelseskursus 
3. Godkendelse af ny forretningsorden 
4. Input til årshjul 
5. Forældremøder og skole-hjem samarbejde 
6. Skolebestyrelsens input til arbejdet med en politisk ambition for 

folkeskolen i Silkeborg Kommune (punkter til Dialogforum) 

9. 
november 

Dialogmøde med DSFU 
7/11 (Deltog: Kewin og 
Nikolaj) 
 
Drøftelse af fleksibel 
sommerferiepasning i 
SFO 

1. Orientering fra Dialogforum 
2. Principper – Hvilke har vi og hvilke mangler vi ? 
3. Årshjul og Kontaktforældre (orientering ikke færdig) 
4. Budget 2023 (orientering fra Kewin) 
5. Orientering og evt. 

December  1. Nyt fra Elevrådet (Sikker skolevej, Mobilpolitik, Sko-politik og Tal-Pænt 
projektet) 

2. Inklusion (læserbrev og orientering fra Kewin om indslaget i TV2) 
3. Opfølgning på aldersblandet undervisning på afdeling Vinderslev og 

Sjørslev 
4. Klasseråd, aktivitetsudvalg og traditioner  
5. Kommunikation 
6. Princip for samarbejde med musikskoler OG SFO (udkast godkendt på 

mødet) 



7. Princip for arbejdets fordeling blandt personale (redigeret på mødet og 
godkendes næste gang) 

8. Orientering om økonomi og ansættelser 

Januar  1. Konstituering af ny bestyrelse 
2. Elevrådet: Arbejdet med ”Tal Pænt”, status på sko-politik (udvides?) 
3. Forventningsafstemning til skolebestyrelsens arbejde (input fra 

forældrenes formøde om ønsker til fremtidens arbejde) 
4. Godkendelse af princip om arbejdets fordeling + at alle tre nye 

principper kan sættes på hjemmesiden 
5. Håndtering af og procedurer for indsats omkring elever, som ikke 

trives. Kewins orientering og fælles snak om arbejdet med dette på 
skolen.  

6. Godkendelse af ansættelse i Vinderslev 
 

23. 
februar 

 1. Nyt fra Elevrådet: afdeling Kjellerup arbejder med sprog og sprogbrug. 
Elevråd på afdelinger i Sjørslev og Vinderslev arbejder henholdsvis med 
Legepatrulje og frikvartersaktiviteter. Elevråd på alle 3 afdelinger er 
med i et forskningsprojekt i samarbejde med Silkeborg Bibliotek.  

2. Arbejde med princippet: ”Underretning til hjemmet om elevernes 
udbytte af undervisningen” – godkendt på mødet 

3. arbejde med princippet: ”Fælles arrangementer for eleverne herunder 
lejrskole, praktik mv.” OG orientering om arbejdet med fælles 
traditioner for Trekløverskolen 

4. Arbejde med princippet: ”Kommunikation mellem skole og hjem”. 
Princip godkendt men ønskes behandlet igen som en del af arbejdet 
med trivsel. 

5. Plan for arbejdet med emnet Trivsel igangsat 
 

21. marts Dialogmøde med DSFU 
For skoleleder og 
formand (Deltog: 
Kewin og Sice) 
 

1. Oplæg omkring projektet Fælles om børn og unge, som vi har været en 
del af de sidste 3 år. Resultater og muligheder for fremtidige indsatser. 
Dialog om trivsel og fællesskaber for udskolingseleverne, Ungezone og 
andre tiltag. 

2. Drøftelse af spørgsmål til Dialogmøde 
3. Videre planlægning af arbejdet med trivsel de næste måneder. Vi valgte 

at flytte lærernes oplæg til næste gang pga. tid. 
 

26. april Udtalelse til ansøgning 
om afkortning af 
skoleugens længde 

1. Elevrådet fortalte om fællesarrangement på DOKK1 i Aarhus 
2. Orientering om Dialogmødet 
3. Fortællinger fra hverdagen for børn og lærere (Marit, Mette og Nanna) 

og om trivsel i hverdagen.  
4. Budget-skoleåret 23/24, drøftelse af nedsættelse af skoletiden og 

fremlæggelse af timefordelingsplan for kommende år.  

24. maj  1. Orientering om Skolebestyrelsesseminaret, hvor forældrene deltog 
22/4 og ideer til arbejdet med trivsel på skolen. Der besluttes at lave et 
idekatalog til trivselsrådene  

2. Orientering om status på folder til nye forældre i skolen 
3. Orientering om fagfordeling næste skoleår 

15. juni Drøftelse af 
trivselsmålingen 

Ordinære punkter blev ændret idet der i stedet skulle drøftes ansættelse af 
ny skoleleder.  
 
Der blev dog orienteret om trivselsmålingen og fremlagt folder til nye 
forældre samt udkast til folder til trivselsrådene.  

 

Skal-punkterne er jf Silkeborg Kommunes plan skoleåret 2022-23: 

https://skolestyrelse.silkeborg.dk/DialogforumSkole/Aarsplaner/2022-23 

https://skolestyrelse.silkeborg.dk/DialogforumSkole/Aarsplaner/2022-23

